

COLONEL J.M.S. LAROUCHE, CD

**MILITARY ASSISTANT TO COMMANDANT NATO
DEFENSE COLLEGE ROME, ITALY**



Born in Québec City (QC), son of a member of the Vandoos (R22eR), Col Steve Larouche grew up mainly in military communities in Québec and Germany. He joined the Canadian Armed Forces (CAF) in December 1986 to become an Infantry Officer.

However, following a major accident the day prior to Basic Training graduation, which took away his father's life and from which he suffered major injuries, Col Larouche later transferred over to become a Personnel Administration Officer (now Logistics - Human Resources).

Col Larouche's first posting in his new trade is to Moncton (NB), where he eventually takes over all of the Administration responsibilities for the Base. Promoted Captain in 1992, he was posted to Montréal (QC) where he served in a variety of administrative and staff positions in St-Hubert and Saint-Jean (QC). Subsequently, he was posted to Valcartier (QC) (1998) and deployed to Bosnia-Herzegovina as the G1 of the National Command Element for Op Palladium in summer 1999 where he is promoted Major on 1 December 1999.

Upon his return from deployment in March 2000, Col Larouche attends the Advance Logistics Officer Course (ALOC), and is posted to the Naval Reserve Headquarters in Québec City (QC) that same summer. In 2003, he returns to Valcartier as the 5th Area Support Group Military Human Resources Officer, and in November 2005, he is appointed to command the Personnel Support Services, promoted to Lieutenant-Colonel in January 2006. That same year, he attends the Canadian Joint Command and Staff College Program (JCSP 33) in Toronto and, upon graduation in June 2007, is posted to Ottawa under the Army's Personnel Concepts and Policies.

In 2009, Col Larouche is appointed as the Senior Administration Officer at Canadian Forces Support Unit (Ottawa), and deploys to Kabul, Afghanistan, as part of the International Security Assistance Force Headquarters (ISAF HQ) from November 2010 to July 2011. At ISAF HQ, he worked in the Joint Intelligence Operations Center, a multi-national environment, with NATO, Afghan and Pakistani officers, while being appointed Commanding Officer for CAF members in the Kabul area. On return, he is appointed as the Director of Compensation and Benefits Administration (DCBA), and, in 2013, posted on an academic program at the Dwight D. Eisenhower School for Security and Resource Strategy (ES) in Washington, DC. In 2014, he returns to Ottawa as Director Military Careers 6, overseeing the Logistic and Support trades; and is promoted to his current rank in January 2015 as Director Military Careers (D Mil C). In June 2018, Col Larouche is appointed to his current post as Military Assistant to the Commandant of the NATO Defense College in Rome, Italy.

Academically, Col Larouche has a Baccalaureate degree from the Royal Military College of Canada (RMC) Kingston, as well as a Master of Science in National Resource Strategy from the US National Defense University. He is the father of two young adults, who both live in Québec City.

Date biography modified: 2020-01-14

COLONEL J.M.S. LAROUCHE, CD

**ASSISTANT MILITAIRE DU COMMANDANT DU
COLLÈGE MILITAIRE DE L'OTAN ROME, ITALIE**



Né à Québec (Qc) et fils d'un « vingt-deux » (R22eR), le Col Steve Larouche grandit principalement dans les communautés militaires à Québec et en Allemagne. Il s'enrôle

dans les Forces armées canadiennes (FAC) en décembre 1986 afin de devenir officier d'infanterie. Par contre, suite à un accident majeur la veille de la graduation de la fin de son instruction élémentaire, emportant la vie de son père, et lui laissant des séquelles médicales importantes, le Col Larouche se voit offrir de devenir officier d'administration du personnel (maintenant la Logistique – Ressources humaines).

La première affectation du Col Larouche dans son métier est à Moncton (N. B.), où il assume éventuellement toutes les responsabilités de l'administration de la Base. Promu au grade de capitaine en 1992, il est muté à Montréal (Qc) et occupe divers postes administratifs et d'état-major à St Hubert et à Saint Jean (Qc). En 1998, il est transféré à Valcartier (Qc), avant d'être envoyé à l'été 1999 en Bosnie Herzégovine à titre de G1 de l'élément de commandement national dans le cadre de l'Op PALLADIUM, où il est élevé au grade de major le 1er décembre 1999.

À son retour en mars 2000, le Col Larouche suit le cours d'officier de logistique avancé et il est affecté au sein du Quartier général de la Réserve navale à Québec (Qc) à l'été. En 2003, il retourne à Valcartier en tant qu'officier des ressources humaines militaires du 5e Groupe de soutien de secteur. Il est nommé commandant des Services de soutien du personnel en novembre 2005 et il accède au grade de lieutenant-colonel en janvier 2006. Au cours de la même année, il participe au programme du Collège de commandement et d'état-major interarmées (PCEMI 33) de Toronto. Après l'obtention de son diplôme en juin 2007, il est affecté à Ottawa, au sein du groupe des Concepts et politiques en matière de personnel de l'Armée.

En 2009, le Col Larouche est nommé officier d'administration principal à l'Unité de soutien des Forces canadiennes (Ottawa). Il fait partie de l'état-major du quartier général de la Force internationale d'assistance à la sécurité (QG FIAS), à Kaboul (Afghanistan), de novembre 2010 à juillet 2011. Au cours de cette période, il travaille au Centre des opérations du renseignement interarmées (CORI), un environnement multinational, avec des officiers du Pakistan, de l'Afghanistan et de l'OTAN, alors qu'il assume les fonctions de commandant des membres des FAC se trouvant dans la région de Kaboul. À son retour, il devient directeur - Rémunération et avantages sociaux (Administration) (DRASA). En 2013, il est affecté à un programme d'études à la Dwight D. Eisenhower School for Security and Resource Strategy, située à Washington, DC. En 2014, il retourne à Ottawa à titre de directeur - Carrières militaires 6, supervisant les groupes professionnels de logistique et de soutien, puis en janvier 2015 il est promu à son grade actuel et est assigné au poste de directeur - Carrières militaires (DCM). Le Col Larouche sert depuis juin 2018 dans son poste actuel, soit comme Assistant Militaire du Commandant du Collège militaire de l'OTAN à Rome, en Italie.

Sur le plan des études, le Col Larouche détient un baccalauréat du Collège militaire royal du Canada (CMR) Kingston, de même qu'une maîtrise en stratégie nationale sur les ressources de la US National Defense University. Il est le père de deux jeunes adultes, qui habitent à Québec.

